



## TENDER ADDENDUM

### RFSO for Professional Services in Smart Building Technologies

NCC Tender No.: MA063

June 6, 2023

Page 1 of 2

### ADDENDUM No. 2

---

The following shall be read in conjunction with and shall form an integral part of the Tender / Proposal and Contract Documents:

**B1.1 Salaried Workers:** For personnel employed by the Contractor as salaried pay, the direct labour cost shall be calculated as the gross weekly pay (before deductions) divided by the number of hours of the employee's standard work week.

**Q1.** What is the document required by NCC to confirm the gross weekly pay of the personnel? (T4, Paycheck, etc)

**A1.** The NCC may request financial back-up documentation to validate salaries/rates of pay for personnel either upon the request of each call-up or as part of the monthly applications for payments/invoicing. Financial back-up documentation may, but are not limited to, general accounting statements, T4 statements, pay stubs, etc.

**B2.1** The Contractor shall apply discounts on the basis of the Manufacturer's Suggested Retail Price (MSRP) / List Price. Prices are to be listed in Canadian Dollars, excluding taxes.

**Q2.** What is the position of NCC if a MSRP is not available for certain equipment

## ADDENDA À LA SOUMISSION

### DOAC pour services professionnels en technologies de bâtiments intelligents

No. de soumission de la CCN: MA063

Le 6 juin 2023

Page 1 de 2

### ADDENDA no. 2

---

Ce qui suit doit être interprété comme faisant partie intégrante de la proposition/appel d'offres et des documents relatifs au contrat :

**B1.1 Travailleurs salariés :** Pour le personnel employé par l'Entrepreneur en tant que salarié, le coût de la main-d'œuvre directe est calculé comme le salaire hebdomadaire brut (avant déductions) divisé par le nombre d'heures de la semaine de travail normale de l'employé.

**Q1.** Quel est le document requis par la CCN pour confirmer le salaire hebdomadaire brut du personnel ? (T4, chèque de paie, etc.)

**R1.** La CCN peut demander des documents financiers complémentaires pour valider les salaires et les taux de rémunération du personnel, soit à la demande de chaque commande subséquente, soit dans le cadre des demandes mensuelles de paiement/facturation. Ces documents peuvent être, entre autres, des relevés de comptabilité générale, des relevés T4, des talons de chèque de paie, etc.

**B2.1** Le contractant appliquera les remises sur la base du prix de détail suggéré par le fabricant (PDSF) / prix de liste. Les prix doivent être indiqués en dollars canadiens, hors taxes.

**Q2.** Quelle est la position du CNC si un PDSF n'est pas disponible pour certains équipements

## CONTRACT ADDENDUM

### RFSO for Professional Services in Smart Building Technologies

NCC Tender No.: MA063

May 25, 2023

Page 2 of 2

#### ADDENDUM No. 2

---

(OBEM, etc).

**A2.** The standard quotation provided from the Manufacturer/supplier for each specific call-up shall form the equivalent of the MSRP valuation in the event that MSRP is not available for certain equipment.

Page 36 : Contractor's Experience and Qualifications :

**Q3.** Due to the inclusion of a large organization chart, we request to expand the page limit for Section 1.3 to three (3) pages.

**A3.** The page limit for Section 1.3 shall be expanded to three (3) pages.

**Q4.** The Subject Matter Expert is related only to energy and the Analyst is only related to energy as well?

**A4.** For the purpose of this submission, the Subject Matter Expert shall be limited to energy-saving-measures and/or solutions. The specific technologies and requirements for Subject Matter Experts, where multiple are required, shall be further detailed during each call-up request against the Standing Offer Agreement.

All other terms and conditions remain the same.

## ADDENDA AU CONTRAT

### DOAC pour services professionnels en technologies de bâtiments intelligents

No. de soumission de la CCN: MA063

Le 25 mai 2023

Page 2 de 2

#### ADDENDA no. 2

---

(OBEM, etc.) ?

**R2.** Le devis standard fourni par le fabricant/fournisseur pour chaque commande spécifique constitue l'équivalent de l'évaluation du prix de vente conseillé dans le cas où le prix de vente conseillé n'est pas disponible pour certains équipements.

Page 38 : Expérience et qualifications de l'Entrepreneur :

**Q3.** En raison de l'inclusion d'un grand organigramme, nous demandons à ce que le nombre de pages de la section 1.3 soit porté à trois (3) pages.

**R3.** Le nombre de pages de la section 1.3 est porté à trois (3) pages.

**Q4.** L'expert en la matière n'est lié qu'à l'énergie et l'analyste n'est lié qu'à l'énergie également ?

**R4.** Aux fins de la présente soumission, l'expert en la matière doit se limiter aux mesures et/ou aux solutions d'économie d'énergie. Les technologies spécifiques et les exigences relatives aux experts en la matière, lorsque plusieurs sont nécessaires, seront précisées lors de chaque demande de commande subséquente à la convention d'offre à commandes.

Tous les autres termes et conditions demeurent les mêmes.

Micheline Al-Koutsi  
Senior Contract Officer / Agente principale de contrats  
Procurement Services / Services de l'approvisionnement  
Corporate Services Branch / Direction des services généraux